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Zápis z 314. zasedání Rady pro výzkum, vývoj a inovace 
konaného 31. března 2016 na Úřadu vlády ČR 

 
Přítomní členové: předseda Rady MVDr. Pavel Bělobrádek, Ph.D., MPA; 

1. místopředsedkyně Rady prof. MUDr. Eva Syková, DrSc., FCMA; 
místopředseda Rady prof. Ing. Petr Dvořák, CSc.; místopředseda Rady Mgr. 
Arnošt Marks, Ph.D.; PhDr. Pavel Baran, CSc.; Ing. Jaroslava Domkářová, 
Ph.D., MBA, LL.M; RNDr. Zdeněk Havlas, DrSc.; doc. Ing. Karel Havlíček, 
Ph.D., MBA; prof. Ing. Štěpán Jurajda, Ph.D.; doc. RNDr. Jan Konvalinka, 
CSc.; doc. Ing. Jaroslav Machan, CSc.; prof. Ing. Jitka Moravcová, CSc.; 
Ing. Eduard Palíšek, Ph.D., MBA; prof. MUDr. Julius Špičák, CSc., prof. Ing. 
Ivo Vondrák, CSc. 

Omluveni:  prof. Tomáš Jungwirth, Ph.D.; prof. Dr. Ing. Zdeněk Kůs 
 
Program:  
 
A) BODY K PROJEDNANÍ – s rozpravou 

A1) Návrh výdajů státního rozpočtu na výzkum, experimentální vývoj a inovace na 
rok 2017 se střednědobým výhledem na léta 2018 a 2019 a dlouhodobým 
výhledem do roku 2021 

A2) Metodika hodnocení 2017+ 

A3) Hodnocení VO v roce 2015 a 2016 

A4) Souhrnné vyhodnocení výsledků programů výzkumu, vývoje a inovací 
ukončených v roce 2014 

A5) Stanovisko Rady k návrhu Programu INTER-EXCELLENCE 

A6) Stanovisko Rady k návrhu Skupiny grantových projektů Podpora spolupráce 
pro získávání ERC grantů („Podpora ERC žadatelů“) 

A7) Stanovisko Rady ke Koncepci výzkumu a vývoje Ministerstva životního 
prostředí na léta 2016 až 2025 

A8) Stanovisko Rady ke Koncepci výzkumu a vývoje Ministerstva zahraničních věcí 
na léta 2016 až 2025 

A9) Stanovisko Rady ke Koncepci výzkumu, vývoje a inovací v rezortu dopravy do 
roku 2030 

A10) Stanovisko Rady ke Koncepci výzkumu a vývoje Ministerstva práce 
a sociálních věcí 

A11) Složení OVHP a Expertních panelů 

B) BODY K PROJEDNÁNÍ – bez rozpravy 

C) BODY PRO INFORMACI 

C1) Informace z EU 

C2) Informace z jednání vlády 

C3) Analýza stavu výzkumu, vývoje a inovací v České republice a jejich srovnání se 
zahraničím v roce 2015 – informace o realizaci 

C4) Implementační plán Národní RIS3 strategie  
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C5) Zápis z 83. jednání KHV (řádné jednání dne 8. 2. 2016 a mimořádné jednání dne 
22. 2. 2016) 

C6) Zápis z 84. jednání KHV (7. března 2016) 

C7) Program VaVaI TA ČR „ETA“ 

C8) Program VaVaI Ministerstva dopravy „Doprava bezpečná, efektivní a šetrná 
k životnímu prostředí" 

C9) Program výzkumu a vývoje Ministerstva životního prostředí na léta 2018 až 
2024 

C10) Odborný posudek k návrhu výzkumného záměru Rady vlády pro udržitelný 
rozvoj 

C11) Informace o jednáních místopředsedy vlády pro vědu, výzkum a inovace 
dr. Bělobrádka se zahraničními partnery 

C12) Informace o konání konference k problémům současné bioetiky dne 25. dubna 
2016 

C13) Informace o služební cestě 1. místopředsedkyně Rady prof. Sykové do USA 

D) RŮZNÉ 

Průběh jednání: 

Předseda Rady dr. Bělobrádek zahájil 314. zasedání Rady a nechal hlasovat o návrhu 
programu a o zápisu z 313. zasedání Rady. Předseda Rady navrhl, aby byly předřazeny 
k projednávání body 314/A7-A11 a důležité body ze začátku programu zasedání 314/A1-A6 
budou projednávány až za přítomnosti všech členů Rady. 

1. Schválení programu 

Pro návrh usnesení hlasovalo všech přítomných 12 členů Rady. 

Usnesení: 

Rada schvaluje program 314. zasedání. 

2. Zápis z 313. zasedání Rady 

Pro návrh usnesení hlasovalo všech přítomných 12 členů Rady. 

Usnesení: 

Rada schvaluje zápis z 313. zasedání. 

A) BODY K PROJEDNANÍ – s rozpravou 

A7) Stanovisko Rady ke Koncepci výzkumu a vývoje Ministerstva životního 
prostředí na léta 2016 až 2025 

Místopředseda Rady Mgr. Marks uvedl jako první bod 314/A7. Na úvod seznámil 
s problematikou některých ministerstev, která po Reformě systému VaVaI z roku 2008 
přestala poskytovat finanční podporu VaVaI a role poskytovatele podpory v oblasti resortního 
výzkumu těchto ministerstev přešla na Technologickou agenturu ČR. Na tomto zasedání 
jsou předloženy celkem čtyři koncepce, z nichž pouze dvě jsou Radou doporučeny 
po úpravách k předložení vládě. 

Ing. Korbelová, ředitelka Odboru analýz a koordinace vědy, výzkumu a inovací uvedla, že 
první Koncepce byla předložena Ministerstvem životního prostředí (dále jen „MŽP“) v reakci 
na Národní politiku výzkumu, vývoje a inovací ČR na léta 2016 až 2020, která reflektuje 
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problém s nevyjasněnou úlohou ministerstev, která mají v odpovědnosti VaVaI v oblasti své 
působnosti. Resortní politiky v této oblasti fakticky zanikly a dosažitelnost relevantních 
výsledků VaVaI je výrazně omezená. Důsledkem je oddělení výzkumu a vývoje od dalších 
činností příslušných resortů a předložená Koncepce chce napomoci řešení tohoto problému. 

Cílem Koncepce je identifikace priorit a hlavních strategických směrů rozvoje výzkum 
a vývoje v oblasti životního prostředí a vymezení rámce pro využívání státní podpory 
v aplikovaném výzkumu, mezinárodních projektech a evropských programech. 

Z předloženého dokumentu vyplynulo, že MŽP postupuje v plném souladu se zákonem 
o podpoře výzkumu, experimentálním vývoji a inovacích a předložená Koncepce je v souladu 
s NP VaVaI. Rada ve svém Stanovisku konstatuje, že MŽP postupuje v plném souladu 
se zákonem o podpoře výzkumu, experimentálního vývoje a inovací a předložená Koncepce 
je v souladu s NP VaVaI. Rada doporučuje ministerstvu po zapracování připomínek předložit 
dokument do meziresortního připomínkového řízení a následně Rada doporučuje vládě 
po zapracování připomínek návrh Koncepce schválit. 

Na toto téma proběhla krátká diskuse za účasti předsedy Rady dr. Bělobrádka, 
místopředsedy Rady prof. Dvořáka, dr. Barana a Ing. Palíška. 

Pro návrh usnesení hlasovalo 12 členů Rady, nikdo nebyl proti, 1 člen se zdržel. 

Usnesení: 

Rada 

1. schvaluje Stanovisko k návrhu Koncepce výzkumu a vývoje Ministerstva životního 
prostředí, 

2. ukládá Sekci VaVaI zaslat Stanovisko Ministerstvu životního prostředí. 

A8) Stanovisko Rady ke Koncepci výzkumu a vývoje Ministerstva zahraničních věcí 
na léta 2016 až 2025 

Ing. Korbelová představila Koncepci Ministerstva zahraničních věd (dále jen „MZV“), kde je 
obdobná situace jako u MŽP. Předložená Koncepce má reagovat na negativní dopad změn 
pro naplňování potřeb resortního výzkumu a chce identifikovat žádoucí institucionální změny 
a výzkumné priority v oblasti výzkumu, vývoje a inovací pro potřeby MZV. 

Rada ve svém Stanovisku konstatuje, že předložený dokument není v souladu s aktuálními 
koncepčními dokumenty v oblasti výzkumu a vývoje, zejména Národní politikou výzkumu, 
vývoje a inovací České republiky na léta 2016 – 2020 a Národními prioritami orientovaného 
výzkumu, experimentálního vývoje a inovací a navrhuje, aby MZV Koncepci ve smyslu 
připomínek dopracovalo a poté znovu předložilo Radě ke stanovisku. 

K tomuto materiálu neproběhla žádná diskuse. 

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 13 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada 

1. schvaluje Stanovisko k návrhu Koncepce resortního výzkumu Ministerstva 
zahraničních věcí na léta 2017 – 2021, 

2. ukládá Sekci VaVaI zaslat Stanovisko Ministerstvu zahraničních věcí. 
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A9) Stanovisko Rady ke Koncepci výzkumu, vývoje a inovací v rezortu dopravy 
do roku 2030 

Ing. Korbelová uvedla další bod, kdy i Ministerstvo dopravy (dále jen „MD“) přestalo být 
po Reformě systému VaVaI poskytovatelem podpory ve výzkumu a vývoji a role 
poskytovatele podpory na dopravní výzkum přešla na TA ČR. MD rovněž spolupracuje 
s Ministerstvem vnitra a Ministerstvem školství, mládeže a tělovýchovy, protože realizace 
Koncepce by měla být zabezpečena také prostřednictvím jejich programů výzkumu. 

Cílem předkládané Koncepce je identifikace priorit a hlavních strategických směrů rozvoje 
dopravního výzkumu, vývoje a inovací a vymezení rámce pro efektivní využívání státní 
podpory v aplikovaném výzkumu, mezinárodních projektech a evropských programech. 

Rada ve Stanovisku konstatovala, že předložený dokument není v souladu s aktuálními 
koncepčními dokumenty v oblasti výzkumu a vývoje, zejména Národní politikou výzkumu, 
vývoje a inovací České republiky na léta 2016 – 2020 a Národními prioritami orientovaného 
výzkumu, experimentálního vývoje a inovací a navrhuje, aby MD Koncepci ve smyslu 
připomínek dopracovalo a poté znovu předložilo Radě ke stanovisku. 

K tomuto materiálu neproběhla žádná diskuse. 

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 13 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada 

1. schvaluje Stanovisko k Návrhu koncepce výzkumu, vývoje a inovací resortu dopravy 
do roku 2030, 

2. ukládá Sekci VaVaI zaslat Stanovisko Ministerstvu dopravy. 

A10) Stanovisko Rady ke Koncepci výzkumu a vývoje Ministerstva práce 
a sociálních věcí 

Ing. Korbelová uvedla Koncepci Ministerstva práce a sociálních věcí (dále jen “MPSV“), 
jejímž cílem je vytvoření stabilního, efektivního a strategicky řízeného sytému resortní VaVaI, 
identifikace priorit, hlavních strategických směrů rozvoje výzkumu a vývoje v oblasti práce 
a sociálních věcí, stejně jako vymezení rámce pro využívání státní podpory v aplikovaném 
výzkumu, mezinárodních projektech a evropských programech. 

Rada ve svém Stanovisku konstatuje, že MPSV postupuje v plném souladu se zákonem 
o podpoře výzkumu, experimentálního vývoje a inovací a předložená Koncepce je v souladu 
s NP VaVaI. Rada doporučuje ministerstvu po zapracování připomínek předložit dokument 
do meziresortního připomínkového řízení a následně Rada doporučuje vládě po zapracování 
připomínek návrh Koncepce schválit. 

K tomuto materiálu neproběhla žádná diskuse. 

Pro návrh usnesení hlasovalo 12 členů Rady, nikdo nebyl proti, 1 člen se zdržel. 

Usnesení: 

Rada 

1. schvaluje Stanovisko k návrhu Koncepce výzkumu, vývoje a inovací Ministerstva 
práce a sociálních věcí na léta 2017 - 2023, s výhledem do roku 2025, 

2. ukládá Sekci VaVaI zaslat Stanovisko Ministerstvu práce a sociálních věcí. 
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A11) Složení OVHP a Expertních panelů 

Další bod uvedla prof. Moravcová, předsedkyně Komise pro hodnocení výsledků 
výzkumných organizací a ukončených programů (dále jen „KHV“). Připomněla, že Rada 
na svém 312. zasedání dne 29. ledna 2016 schválila pod bodem 312/A7 složení Oborových 
verifikačních a hodnotících panelů (dále jen „OVHP“) a Expertních panelů (dále jen „EP“). 
V příloze tohoto materiálu je uveden popis změn a konkrétních rezignací jednotlivých členů 
panelů a dále je uveden návrh na nové členy OVHP a EP tak, jak jej projednala KHV 
na svém 84. březnovém zasedání dne 7. března 2016. KHV navrhuje Radě schválení 
nových členů OVHP a EP. 

K tomuto materiálu neproběhla žádná diskuse. 

Pro návrh usnesení hlasovalo 12 členů Rady, nikdo nebyl proti, 1 člen se zdržel. 

Usnesení: 

Rada  

1. bere na vědomí rezignace členů panelů, 

2. schvaluje nové členy Oborových verifikačních a hodnotících panelů a Expertních 
panelů. 

Další body byly již projednávány za účasti všech přítomných 15 členů Rady. 

A1) Návrh výdajů státního rozpočtu na výzkum, experimentální vývoj a inovace 
na rok 2017 se střednědobým výhledem na léta 2018 a 2019 a dlouhodobým 
výhledem do roku 2021 

Místopředseda Rady Mgr. Marks uvedl, že Radě je předložen kompletní materiál pro jednání 
vlády „Návrh výdajů státního rozpočtu České republiky na výzkum, experimentální vývoj 
a inovace na rok 2017 se střednědobým výhledem na léta 2018 a 2019 a dlouhodobým 
výhledem do roku 2021“ (odpovídající upravenému návrhu Rady) do meziresortního 
připomínkového řízení. Celkové objemy výdajů navrženy takto: na r. 2017 celkem 
32.754.012 tis. Kč, na r. 2018 celkem 34.997.406 tis. Kč, na r. 2019 celkem 34.561.406 tis. 
Kč. 

Materiál byl souběžně připravován v úzké součinnosti s poskytovateli a finálně projednán 
se všemi poskytovateli v rámci pracovních skupin a vychází z dokumentu Národní politiky 
VaVaI na rok 2016 – 2020, který byl schválen usnesením vlády ze dne 17. února 2016 
č. 135. 

Předložený rozpočet je součástí snah o stabilizaci a vytvoření podmínek pro rozvoj systému 

VaVaI po období stagnujících výdajů z národních zdrojů za rozsáhlé dočasné expanze 

zdrojů EU. Na základě dosavadních jednání pracovních skupin k rozpočtu jsou k dispozici 

výhledy do let 2020 - 2021. Rozpočet na rok 2017 s výhledem do roku 2019 je koncipován 

jako součást přípravy na období po roce 2020 s tím, že pro léta 2020 – 2023 vzniká riziko 

poklesu podílu výdajů na VaVaI z 1 % HDP v roce 2017 až k hranici 0,6 % HDP po roce 

2023, způsobenému útlumem zdrojů EU. S ohledem na usnesení vlády ze dne 21. 12. 2015 

č. 1067, je součástí návrhu rozpočtu i výhled do roku 2021, který je koncipován jako 

agregovaný bez rozdělení na jednotlivé kapitoly.  

Proběhla diskuse za účasti dr. Havlase, prof. Moravcové, Ing. Filipa, doc. Konvalinky, 
doc. Havlíčka, prof. Jurajdy a dr. Barana, kde byl kladně zhodnocen nárůst financí na rozvoj 
výzkumných organizací a celkové zpracování předloženého materiálu. 
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Diskusi ukončil předseda Rady dr. Bělobrádek s úvahou, že předložení materiálu na jednání 
vlády bude problematické. Jedná se o politickou záležitost a problémem budou např. 
ministerstva, která od Reformy VaVaI v roce 2008 postrádají svou kapitolu, dále záleží 
na vyjádření ministra financí k požadavkům na navýšení rozpočtu na další roky.  

Pro upravený návrh usnesení hlasovalo všech 15 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada  

1. schvaluje „Návrh výdajů státního rozpočtu ČR na výzkum, experimentální vývoj 
a inovace na rok 2017 s výhledem na léta 2018 a 2019“, 

2. ukládá Sekci VaVaI rozeslat výše uvedený materiál po úpravě ve smyslu závěrů 
jednání Rady do meziresortního připomínkového řízení, 

3. ukládá Sekci VaVaI po vypořádání připomínek a jeho schválení Radou předložit 
materiál na jednání vlády, 

4. schvaluje uplatnění sankcí z H14 způsobem navrženým v Předkládací zprávě 
k návrhu výdajů státního rozpočtu na výzkum, vývoj a inovace na rok 2017 
s výhledem na léta 2018 a 2019, 

5. v souladu s usnesením k bodu A9) 312. Rady ze dne 29. 1. 2016 ukládá předsedkyni 
Komise pro hodnocení výsledků výzkumných organizací a ukončených programů 
za spolupráce Sekce VaVaI sdělit způsob uplatnění záporných bodů poskytovatelům. 

A2) Stav přípravy Metodiky hodnocení 2017+ 

Tento podklad byl předložen formou prezentace na pracovním jednání Rady, které 
předcházelo tomuto zasedání Rady. Předsedkyně KHV prof. Moravcová znovu tedy shrnula 
předložený materiál. 

Hodnocení výzkumných organizací je zásadním strategickým nástrojem nezbytným 
pro efektivní řízení systému VaVaI na všech úrovních. Cílem předloženého podkladu, který 
byl nazván Národní hodnocení výzkumných organizací - NERO (označovaného také jako 
„Metodika 2017+“) je především získat informace pro kvalitní řízení VaVaI na všech stupních, 
podpořit zvýšení kvality a konkurenceschopnosti českého VaVaI a zvýšit efektivitu 
vynakládání veřejných prostředků. 

NERO bude zohledňovat rozdílnost poslání výzkumných organizací ve výzkumném systému, 
hodnotit výstupy, dopady a institucionální výhledy rozvoje výzkumných organizací, brát zřetel 
na oborová specifika, používat v hodnotícím procesu informované peer review, poskytovat 
údaje pro alokaci části veřejných prostředků určených na institucionální rozvoj výzkumných 
organizací. NERO vychází z doporučení projektu IPN Metodika, pilotního ověření 
provedeného v rámci IPN Metodika, ze zkušeností posledního hodnocení ústavů AV ČR 
a hodnocení VaV podle Metodiky 2013+. Hlavní zásady navržené metodiky NERO 
odpovídají dlouhodobým principům hodnocení výzkumných organizací, které byly přijaty 
Radou pro výzkum, vývoj a inovace na jejím 263. zasedání v březnu 2011. 

Z časových a kapacitních důvodů a dále také proto, že AV ČR provedla hodnocení 
výzkumné činnosti svých ústavů v roce 2015, je navrženo, aby se prvního hodnocení NERO 
zahrnujícího pětileté období 2013-17 účastnily pouze vysoké školy, které v minulém období 
získaly institucionální dotaci na rozvoj výzkumné organizace a dále všechny výzkumné 
organizace odvětvového výzkumu a podnikových služeb.  
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Předložený dokument uvádí principy metodiky NERO, definuje entity, které se účastní 
hodnocení, představuje pět hodnotících kritérií a indikátory, popisuje stručně podklady užité 
při hodnocení a seznamuje se základní architekturou hodnocení sestávající z hlavních 
a oborových panelů a z posuzovatelů vybraných výstupů výzkumu a vývoje, uvádí základní 
parametry informační podpory nezbytné pro realizaci NERO; informační podporu, jež není 
součástí stávajícího systému RIV, je pro úspěšnou realizaci NERO bezpodmínečně nutné 
vyvinout v co nejkratším čase. Stejně nezbytným předpokladem pro realizaci NERO je 
zajištění potřebných personálních kapacit; je proto popsána základní organizační struktura 
Řídícího týmu hodnocení pro realizaci NERO. V harmonogramu jsou specifikovány 
nejdůležitější etapy realizace NERO plánované na zhruba 2,5leté období od června 2016 
do konce 2018. 

Proběhla diskuse za účasti předsedy Rady dr. Bělobrádka, 1. místopředsedkyně Rady prof. 
Sykové, místopředsedy Rady Mgr. Markse, doc. Konvalinky, prof. Špičáka, doc. Machana, 
prof. Jurajdy, dr. Barana a prof. Moravcové. 

Po diskusi bylo navrženo, aby Rada uspořádala do 317. zasedání Rady, které se bude konat 
dne 24. června 2016, dvě pracovní jednání na toto téma. 

Byl koncipován návrh usnesení, pro který hlasovalo všech 15 členů Rady. 

Usnesení: 

Rada 

1. bere na vědomí předložený materiál, 

2. ukládá předsedkyni Komise pro hodnocení výsledků výzkumných organizací 
a ukončených programů (po projednání v KHV), aby ve spolupráci se sekcí VaVaI 
předložila materiál na 315. zasedání Rady, 

3. ukládá Sekci VaVaI do červnového zasedání Rady uspořádat pracovní jednání Rady 
k tomuto materiálu. 

A3) Hodnocení VO v roce 2015 a 2016 

Další bod uvedla předsedkyně KHV prof. Moravcová, kterou následně doplnil Ing. Marek. 
Ten shrnul, že probíhá sběr údajů pro pilíř II v aplikaci SKV. Na základě požadavků 
některých výzkumných organizací byl po dohodě s dodavatelskou firmou zvětšen prostor 
pro ukládání příloh, takže je umožněno ukládat i velké objemy dat.  

Dále připomněl, že byl upraven seznam členů OVHP a všichni členové, kteří z jakéhokoliv 
důvodu rezignovali, byli z funkčního seznamu odstraněni, tato informace byla obsahem bodu 
314/A11. Noví členové mohou být do seznamu doplněni až po schválení Radou.  

Předsedové největších panelů OVHP 01 až 03 požádali o prodloužení hodnocení do konce 
května 2016. Na základě předchozích jednání s Národní knihovnou (dále jen „NK“) se 
podařilo dosáhnout prodloužení do konce května 2016. Podmínkou je, aby se již zhodnocené 
knihy vrátily co nejdříve do oběhu. 

Na základě aktuálního stavu byl upraven harmonogram hodnocení 2015 a 2016 
s vyznačením návazností obou hodnocení. Harmonogram se předkládá Radě na vědomí. 
Upravený harmonogram již předpokládá prodloužení hodnocení prováděné OVHP do konce 
května 2016 a úpravy hodnocení 2016. 

Odměňování členů panelů bude provedeno podle § 35 odst. 7 až 9 zákona č. 130/2002 Sb., 
ve znění pozdějších předpisů. Výše odměny pro jednotlivé panely bude zohledňovat počet 
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zhodnocených výsledků. Odměny jednotlivým členům panelů /místopředsedům / předsedům 
subpanelů navrhne předsedovi Rady příslušný předseda panelu. 

Celková výše odměn pro jedno hodnocení se navrhuje ve výši cca 14,5 mil. Kč dle níže 
uvedené tabulky. Jedná se odhad průměrných hodnot, které budou navrženy vládě 
předsedou Rady podle výše uvedených principů. 

Pro návrh usnesení hlasovalo 11 členů Rady, nikdo nebyl proti, 1 člen se zdržel. 

Usnesení: 

Rada 

1. doporučuje předsedovi Rady návrh na odměňování členů panelů,  

2. bere na vědomí informaci o průběhu hodnocení 2015 a 2016 a návrh harmonogramu. 

A4) Souhrnné vyhodnocení výsledků programů výzkumu, vývoje a inovací 
ukončených v roce 2014 

Ing. Korbelová uvedla další bod. Podle § 35 odst. 2 písm. d) zákona č. 130/2002 Sb. Rada 
každoročně předkládá dle schválené Metodiky Souhrnné vyhodnocení výsledků výzkumných 
organizací a výsledků ukončených programů, tentokrát v roce 2014. V tomto roce byl 
ukončen pouze jeden program VaVaI, který byl administrovaný Ministerstvem zemědělství, a 
to resortní výzkumný program s názvem „Výzkum v agrárním komplexu“ (dále jen „program 
VAK“), který byl schválen usnesením vlády ze dne 4. února 2008 č. 115. 

Radě se předkládá Vyhodnocení programu VAK, jehož smyslem bylo zhodnotit využití 
účelové podpory poskytované podle § 3 odst. 2 zákona o podpoře výzkumu a vývoje 
a posoudit, zda bylo v rámci hodnoceného programu dosaženo plánovaných cílů a zda je 
program VAK v souladu s dokumentem Národní priority orientovaného výzkumu, 
experimentálního vývoje a inovací, který byl schválen usnesením vlády ze dne 19. července 
2012 č. 552. 

Po schválení předloženého dokumentu Radou bude materiál předložen pro informaci 
na jednání vlády. 

Pro návrh usnesení hlasovalo 12 členů Rady, nikdo nebyl proti, 2 členové se zdrželi. 

Usnesení: 

Rada 

1. schvaluje předložený materiál „Souhrnné vyhodnocení výsledků programů výzkumu, 
vývoje a inovací ukončených v roce 2014“, 

2. ukládá Sekci VaVaI předložit jej na jednání vlády. 

A5) Stanovisko Rady k návrhu Programu INTER-EXCELLENCE 

Materiál s názvem „Záměr programu INTER-EXCELLENCE“ byl předložen Radě 
ke stanovisku Ministerstvem školství, mládeže a tělovýchovy (dále jen „MŠMT“) v listopadu 
2015. Na svém 311. zasedání dne 18. prosince 2015 Rada schválila Stanovisko k záměru 
Programu a doporučila MŠMT vypracovat návrh Programu. 

Návrh Programu byl zaslán ze strany MŠMT dne 9. února 2016 a následně projednán 
na 313. zasedání Rady dne 26. února 2016, kdy Rada ve svém Stanoviska požádala MŠMT 
o přepracování návrhu Programu a o jeho předložení znovu na 314. zasedání Rady. 

Program je navržen v souvislosti s končící platností současných mezinárodních programů 
spolupráce EUPRO II, INGO II, COST CZ, KONTAKT II, EUREKA CZ (platnost 
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do 31. prosince 2017) a programu GESHER/MOST (jehož platnost končí k 31. prosinci 
2016).  V zájmu zachování kontinuity podpory projektů mezinárodní spolupráce je návrh 
nového Programu veden snahou o plynulé navázání na uvedené končící Programy. 

Rada posoudila soulad návrhu s právními předpisy a dalšími koncepčními dokumenty 
schválenými vládou (Národní politikou výzkumu, vývoje a inovací České republiky na léta 
2016-2020 a  s  Národními prioritami orientovaného výzkumu, experimentálního vývoje 
a inovací) a další náležitosti. V závěru stanoviska Rada doporučila, aby po zapracování 
připomínek Rady a připomínek vzešlých z meziresortního připomínkového řízení, vláda 
Program INTER-EXCELLENCE schválila. 

Prof. Syková připomněla, že je třeba doplnit do Stanoviska Rady k návrhu programu INTER-
EXCELLENCE výslovný požadavek na zahrnutí nástrojů spolupráce na úrovni Evropského 
výzkumného prostoru, konkrétně Společné programování (Joint Programming) a ERA-NET 
Cofund, mezi aktivity, které budou v rámci programu INTER-EXCELLENCE podporovány. 

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 15 členů Rady. 

Usnesení: 

Rada 

1. schvaluje Stanovisko k materiálu „Návrh programu INTER-EXCELLENCE“, 

2. ukládá Sekci VaVaI zaslat Stanovisko Ministerstvu školství, mládeže a tělovýchovy. 

A6) Stanovisko Rady k návrhu Skupiny grantových projektů Podpora spolupráce 
pro získávání ERC grantů („Podpora ERC žadatelů“) 

Další bod opět uvedla Ing. Korbelová. Podpora ERC žadatelů, určená pro vynikající mladé 
vědce, úspěšné řešitele běžících nebo ukončených juniorských grantových projektů, má 
doplnit systém grantové a programové podpory a počítá s vytvořením motivujících faktorů 
pro přípravu vědeckých projektů pro soutěže ERC. Podpora má přispět ke zvýšení 
úspěšnosti mladých vědců v mezinárodních soutěžích, zejména v soutěžích o ERC projekty. 

Financování Programu bude zahájeno v roce 2016, termín ukončení je v roce 2022. Celkové 
předkládané výdaje na dobu trvání Programu jsou plánovány ve výši 61,5 mil. Kč. 

V závěru stanoviska Rada předložený materiál schvaluje a žádá poskytovatele 
o zapracování připomínek uvedených ve stanovisku a následné odeslání dokumentu 
do meziresortního připomínkového řízení. 

Proběhla krátká diskuse za účasti 1. místopředsedkyně Rady prof. Sykové, místopředsedy 
Rady prof. Dvořáka a doc. Konvalinky, který připomněl, že vznik tohoto programu inicioval 
prof. Jungwirth. 

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 15 členů Rady. 

Usnesení: 

Rada 

1. schvaluje Stanovisko k dokumentu Návrh skupiny grantových projektů Podpora 
spolupráce grantových pro získávání ERC grantů („podpora ERC žadatelů“), 

2. ukládá Sekci VaVaI zaslat Stanovisko Grantové agentuře České republiky. 

B) BODY K PROJEDNÁNÍ – bez rozpravy 

Na tomto zasedání Rady nebyly zařazené žádné body bez rozpravy. 
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C) BODY PRO INFORMACI 

C1) Informace z EU 

C2) Informace z jednání vlády 

C3) Analýza stavu výzkumu, vývoje a inovací v České republice a jejich srovnání se 
zahraničím v roce 2015 – informace o realizaci 

C4) Implementační plán Národní RIS3 strategie  

C5) Zápis z 83. jednání KHV (řádné jednání dne 8. 2. 2016 a mimořádné jednání dne 
22. 2. 2016) 

C6) Zápis z 84. jednání KHV (7. března 2016) 

C7) Program VaVaI TA ČR „ETA“ 

C8) Program VaVaI Ministerstva dopravy „Doprava bezpečná, efektivní a šetrná 
k životnímu prostředí" 

C9) Program výzkumu a vývoje Ministerstva životního prostředí na léta 2018 
až 2024 

C10)  Odborný posudek k návrhu výzkumného záměru Rady vlády pro udržitelný 
rozvoj 

C11) Informace o jednáních místopředsedy vlády pro vědu, výzkum a inovace 
dr. Bělobrádka se zahraničními partnery 

C12) Informace o konání konference k problémům současné bioetiky dne 18. dubna 
2016 

C13) Informace o služební cestě 1. místopředsedkyně Rady prof. Sykové do USA 

Předseda Rady dr. Bělobrádek a místopředseda Rady Mgr. Marks stručně informovali 
o jednotlivých bodech pro informaci.  

Mgr. Marks upozornil na bod 314/C7, kdy byl program „ETA“ zatím předložen Radě jen 
pro informaci a na dalším zasedání bude předloženo stanovisko Rady. K bodu 314/C8 bude 
doporučeno MD, aby nejprve přepracovalo svou Koncepci a teprve následně předložilo 
program VaVaI. Totéž se týká dalšího předloženého programu MŽP. 

Prof. Syková pozvala v bodě 314/C12 přítomné na konferenci „Problémy současné bioetiky“ 
pořádanou Výborem pro vzdělávání, vědu, kulturu, lidská práva a petice, za odborné 
spolupráce s Radou pro výzkum, vývoj a inovace, která se koná v pondělí 18. dubna 2016. 

Pro návrh usnesení hlasovalo všech přítomných 15 členů Rady. 

Usnesení: 

Rada bere na vědomí body pro informaci. 

D) RŮZNÉ 

Do bodu Různé připomněl předseda Rady dr. Bělobrádek, že ke dni 10. prosince 2016 končí 
druhé funkční období předsedovi a dvěma členům předsednictva GA ČR (Netuka, Gaš, 
Höschl) a ke dni 7. 1. 2017 končí druhé funkční období jednomu členu předsednictva GA ČR 
(Linhart). Z tohoto důvodu je nutné zvolit předsedu GA ČR a tři členy předsednictva GA ČR. 
Výzva k podávání návrhů na předsedu GA ČR a tři členy předsednictva GA ČR bude 
předložena Radě ke schválení v prvním pololetí roku.  
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Současně předseda Rady vyzval členy Rady, aby zasílali své nominace na Cenu předsedy 
RVVI, která je finančním ocenění propagace či popularizace VaVaI a lze ji udělit buď fyzické 
osobě, která je výzkumným pracovníkem nebo za významné dílo v oblasti rozvoje VaVaI, 
včetně jeho propagace či popularizace, nebo fyzické osobě, která se významnou měrou 
zasloužila o propagaci či popularizaci VaVaI tím, že publikovala, předávala či jinak populárně 
naučně šířila nové poznatky a znalosti v oblasti VaVaI. 

Předseda Bioetické komise prof. Dvořák dále informoval o své účasti na mezinárodním 
summitu národních Bioetických komisí, který se konal v Berlíně ve dnech 16. - 18. března 
2016. Cílem tohoto summitu bylo společné setkání zástupců národních bioetických komisí 
z celého světa, výměna názorů a zkušeností v oblasti bioetiky, pomoc při rozvoji národních 
bioetických struktur a zásad. Summit byl pořádán pod záštitou federálního Ministerstva 
školství a výzkumu ve spolupráci se Světovou zdravotnickou organizací (WHO) a UNESCO 
německou Etickou radou (Deutcher Ethikrat). 

Ing. Palíšek do bodu Různé informoval o jednání v Radě vlády pro energetickou 
a surovinovou strategii ČR, kde je zástupcem RVVI. 

Protože do diskuse nebyly další příspěvky, ukončil předseda Rady dr. Bělobrádek 
314. zasedání Rady. 

 

Zapsala: Ing. Bártová                                                 Schválil: předseda Rady dr. Bělobrádek 


